
EP nariai: „Apginti savo žmonių širdis ir protus nuo hibridinės
invazijos, kuriai Kremlius gerai pasirengęs, yra žymiai sudėtingiau“

Europos Parlamento nariai Andrius Kubilius ir Rasa Juknevičienė, aptardami savaitės
įvykius, kalbėjo apie požiūrio skirtumus Lietuvoje ir svetur, bei skirtingai atspindimą ir
vertinamą realybę.

Stebint tarptautinę žiniasklaidą ir politikų nuomones socialinėje erdvėje dažnai situacija
atrodo kitaip, nei stebint tik lietuviškąją, ypač, kai sakoma, kad jokios karinės grėsmės iš
Kremliaus nėra, kam apskritai eskaluojamas karo klausimas ir t.t.

„TS-LKD pradėjus vadovauti Vyriausybei, pasikeitė ne Lietuvos užsienio politikos kryptis,
bet opozicijos elgesys ir laikysena. Tai ypač atsiskleidžia girdint Gintautą Palucką, kartais
kalbantį, sakyčiau, visiškus vėjus. Jau nekalbu apie Ramūną Karbauskį, kurio pasisakymai
jau nestebina, nes jis – primenu – organizavo referendumą prieš NATO; kai stojome į ES,
rašė straipsnius, kad turime atidėti narystę 15 ar daugiau metų. Buvo tas, kuris vijo iš
Lietuvos energetiškai svarbius amerikiečių projektus. Buvo tarp tų, kurie organizavo
referendumą dėl Visagino atominės elektrinės statybos ir dėl to mes dabar turime Astravo
atominę elektrinę šalia. Žmonės dažnai užmiršta, kas buvo anksčiau. Visi opozicijos atstovai
dabar choru bando oponuoti Vyriausybei, Saulius Skvernelis, jaučiu, irgi tam pritaria. Bet
kai paklausai CNN, BBC ar skaitai pranešimus iš JAV, tai toks vaizdas, kad jie oponuoja Joe
Baidenui, Borisui Jonsonui, Ursullai von den Leyen arba kitiems Vakarų politikams, kurie
rodo pavydėtiną vienybę šioje situacijoje“, – sakė R. Juknevičienė.

Pasak A. Kubiliaus, opozicijos kalbose įsivyravo bandymas įtikti merkantiliniams interesams,
kai viskas suvedama į biznį, net nežiūrint į tai, kaip elgiasi tų šalių diktatoriai. Kinta ir mūsų
opozicijos elgesys. Pavyzdžiui, dar neseniai reikalavę užsienio reikalų ministro
atsistatydinimo dėl tebevykstančio trąšų tranzito, dabar jau priekaištauja, kodėl Lietuva,
įgyvendindama JAV sankcijas sustabdė   baltarusiškų trąšų tranzitą į Klaipėdos uostą .

„Sankcijų reikia tam, kad padėtume Baltarusijos žmonėms pasiekti tai, ko jie siekia –
demokratijos, autoritarinio režimo atsikratymo. Jeigu neįgyvendintume JAV sankcijų,  mums
grėstų ir tai, kad tos pačios sankcijos galėtų būti pritaikytos ir, pavyzdžiui, Lietuvos
geležinkeliams“, – sakė A. Kubilius.
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